

Title (en)

Device for applying a pasty fluid

Title (de)

Vorrichtung zum Auftragen pastöser Medien

Title (fr)

Dispositif d'application d'un fluide pâteux

Publication

EP 0747132 A2 19961211 (DE)

Application

EP 96105621 A 19960410

Priority

DE 19516697 A 19950506

Abstract (en)

The applicator has a material storage chamber (4), which is located between feed connection (2) and ejector nozzle (6), in material flow direction. The chamber has an associated volume adjuster. When the pressure in the incoming material rises, the chamber volume is increased, and decreased, when the pressure drops, to compensate for pressure variations in the material. The volume adjuster has a displacement body. This forms part of an inner chamber wall, and is maintained in a central position by a pretension unit, when the material is at normal pressure. The body is a needle (22), which engages on a seat (24) near the chamber intake.

Abstract (de)

Es wird eine Vorrichtung zum Aufbringen pastöser Medien beschrieben. Die Vorrichtung weist in einem Applikationskopf (1) einen Zuführanschluß (2) für das aufzubringende, durch Wirkung einer Pumpe aus einem Vorratsbehältnis zugeführte Medium auf sowie einen Vorratsraum (4), aus dem das Medium mit weitgehend konstantem Druck durch eine Austrittsdüse (6) aus der Vorrichtung austritt. Der Vorratsraum (4) ist - in Materialflußrichtung gesehen - in dem Applikationskopf (1) zwischen dem Zuführanschluß (2) und der Austrittsdüse (6) angeordnet. Dem Vorratsraum ist eine Volumenveränderungseinrichtung (21) zugeordnet, durch deren Wirkung Druckschwankungen in dem herangeführten Medium kompensiert werden. <IMAGE>

IPC 1-7

B05C 5/02; B05C 11/10

IPC 8 full level

B05C 5/02 (2006.01); B05C 11/10 (2006.01)

CPC (source: EP)

B05C 5/0225 (2013.01); B05C 11/10 (2013.01); B05C 11/1047 (2013.01)

Cited by

DE102012110818A1; CN100381213C; DE102014112977A1; DE102015121109A1

Designated contracting state (EPC)

FR GB

DOCDB simple family (publication)

DE 19516697 A1 19961107; DE 19516697 C2 19981217; EP 0747132 A2 19961211; EP 0747132 A3 19961218; EP 0747132 B1 20010718

DOCDB simple family (application)

DE 19516697 A 19950506; EP 96105621 A 19960410